

[PILOT] New Login Arrangements for Accessing Library's Online Resources

【試行】登入圖書館電子資源的新安排

With effect from Wednesday, 1 February 2023, staff and students will be required to login with their EdUHK account for both on-campus and remote access of online resources provided by the Library.

This new arrangement supported by the Library Management Committee will enable the Library to assess cost-effectiveness of our online resources by better understanding usage patterns of different user categories. It is also a security enhancement to prevent excessive downloading and other abuses of online resources by individual users, which may result in service suspension by copyright owners.

Staff and students will be asked to login when they first access an online resource for each web session. As long as the web browser is not closed, users will not be asked to login again when they search a different database or access another e-book/e-journal subscribed by the Library.

For further information or assistance, please contact us by phone at 2948 6653, by email at libinfo@eduhk.hk or visit us at the Information Counter.

由2023年2月1日（星期三）起，教職員及學生無論透過校園網絡或從校外使用圖書館提供的電子資源，均須以其教大網絡帳戶登入。

新的登入方式已由「圖書館管理委員會」通過，讓圖書館能夠透過了解不同類別讀者使用圖書館電子資源的模式，更有效地評核各類電子資源的成本效益。此外，新措施可加強網絡保安，防止個別讀者過量下載或濫用電子資源，因而導致有關電子資源被其版權持有人封鎖。

所有教職員和同學生在開始使用電子資源時會被要求登入。登入後，只要不關閉網頁瀏覽器，讀者便可以繼續使用其他由圖書館訂購的電子數據庫、電子書或電子期刊，毋需重複登入。

如有查詢，請致電2948 6653、電郵至libinfo@eduhk.hk或親臨圖書館諮詢服務台與我們聯絡。

Sidney Cheng, Librarian

圖書館館長 鄭保瑛

19 January 2023